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Komisia územného plánovania a ţivotného prostredia 

Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja 
 

Košice: 06.06.2018 

Číslo: 03614/2018/ORRUPZP/18228 

Vybavuje: Ing. arch. Anna Soročinová 
e-mail: Anna.Sorocinova@vucke.sk  

Telefón: 055/6196 654  

Fax: 055/7268 149 

 

ZÁPISNICA 

z 2. rokovania Komisie územného plánovania a životného prostredia  

Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja, konaného dňa 06.06.2018 

 

PROGRAM 

 
1. Otvorenie 

2. Návrh nového Grantového programu Košického samosprávneho kraja na poskytovanie 

grantov a dotácií  

3. Vyhodnotenie Programu hospodárskeho a sociálneho rozvoja Košického kraja  

za rok 2017 

4. Návrh na spolufinancovanie projektu „MOBI – Moderná prihraničná infraštruktúra – 

úspešný karpatský región”  

5. Rámcová obsahová náplň zasadnutí Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja  

na II. polrok 2018 

6. Plán úloh Komisie územného plánovania a ţivotného prostredia Zastupiteľstva Košického 

samosprávneho kraja na II. polrok 2018 

7. Schválenie spolufinancovania projektu Nízkouhlíková stratégia organizácií  

v zriaďovateľskej pôsobnosti Košického samosprávneho kraja 

8. Informácia o aktuálnych problémoch v oblasti ţivotného prostredia 

9. Rôzne 

10. Záver 

 

K bodu č. 1 

Otvorenie 

Vyjadrenie: 

Predseda komisie JUDr. Mgr. Ladislav Rovinský po privítaní členov komisie a pozvaných 

hostí konštatoval, ţe na rokovaní bolo prítomných 18 z dvadsiatich piatich členov komisie, čo 

znamená, ţe komisia bola uznášaniaschopná.  

Na základe doplnenia návrhu programu 6. zasadnutia Zastupiteľstva Košického 

samosprávneho kraja o bod č. 26 Schválenie spolufinancovania projektu "Nízkouhlíková 

stratégia organizácií v zriaďovateľskej pôsobnosti Košického samosprávneho kraja" 

(informácia bola členom komisie oznámená mailom dňa 29. mája 2018), navrhol predseda 

komisie doplniť uvedený materiál do programu komisie – bod č. 7.  

Zároveň informoval členov komisie, ţe do bodu č. 9 Rôzne budú zaradené:  

1. Kontrola plnenia uznesení  

2. Integrovaná ochrana vodných zdrojov pre ozdravenie klímy, ochrana potravinovej 

a environmentálnej bezpečnosti na území Košického samosprávneho kraja  

3. Informácia o strategickom parku Haniska 
Predseda komisie predloţil upravený program rokovania na schválenie.   
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Uznesenie č. 7/2018: 

Komisia schválila upravený program rokovania.  

Hlasovanie č. 1: 

Prítomní: 18 

Za: 18                   

Proti: 0 

Zdrţal sa: 0 

 

K bodu č. 2  

Návrh nového Grantového programu Košického samosprávneho kraja na poskytovanie 

grantov a dotácií  

Vyjadrenie:  

Ing. Peter Ťapák, vedúci referátu regionálneho rozvoja a plánovania, vysvetlil Návrh nového 

Grantového programu Košického samosprávneho kraja na poskytovanie grantov a dotácií.     

Diskusia: 

Do diskusie sa zapojili: Ing. Michal Kravčík, CSc., JUDr. Mgr. Ladislav Rovinský, RNDr. 

Martin Smrčo, PhDr. Peter Derevjaník, PhD., MUDr. Renáta Lenártová, PhD., Ing. František 

Petro. 

V úvode bolo konštatované, ţe v kraji na prehlbujú regionálne rozdiely, zrejme dochádza 

k systémovej chybe, grantová schéma by mala preukázať inovatívne riešenia, materiál je 

všeobecný, mal by byť konkrétnejší. 

Ing. Peter Ťapák vysvetlil rozdiel medzi doterajším systémom poskytovania dotácií 

a navrhovaným grantovým programom.    

Na základe pripomienok z diskusie členovia komisie odporúčajú dopracovať systém 

fungovania mechanizmu grantového programu tak, aby byrokraciou neodradil záujemcov, 

doplniť informácie o tom, či zavedenie programu vyvolá poţiadavky na personálne zmeny 

úradu, prípadne aj poţiadavky na ďalšie finančné náklady spojené so zavedením programu, 

popísať mechanizmus ako najefektívnejšie vyuţiť inovatívne nápady, ako minimalizovať 

administratívu systému, porovnať terajší stav systému poskytovania dotácií s navrhovaným 

grantovým programom.   

Uznesenie č. 8/2018: 

Komisia odporúča zastupiteľstvu predloţený materiál zobrať na vedomie a dopracovať.  

Hlasovanie č. 2: 

Prítomní: 18 

Za: 18                   

Proti: 0 

Zdrţal sa: 0 

 

K bodu č. 3  

Vyhodnotenie Programu hospodárskeho a sociálneho rozvoja Košického kraja za rok 

2017 

Vyjadrenie:  

Ing. Peter Ťapák prezentoval materiál  Vyhodnotenie Programu hospodárskeho a sociálneho 

rozvoja Košického kraja za rok 2017.     

Diskusia: 

Do diskusie sa zapojili: JUDr. Mgr. Ladislav Rovinský, František Tomko, Ing. Michal 

Kravčík, CSc., PaedDr. Jana Skokanová, RNDr. Martin Smrčo, Ing. Štefan Staško.  
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Členovia komisie v rámci diskusie konštatovali, ţe predkladaný materiál Vyhodnotenie PHSR 

KSK za rok 2017 obsahuje staršie údaje (za rok 2016), vyhodnocuje na základe štatistických 

údajov aj oblasti, v ktorých Košický samosprávny kraj nemá kompetencie a materiál nemá 

jasné merateľné výstupy a presne definované odporúčania.  

Ing. Peter Ťapák vysvetlil spôsob vyhodnocovania PHSR KSK v spolupráci s príslušnými 

odbormi Úradu KSK a upozornil na oblasti, v ktorých KSK nemá kompetencie.     

Na základe pripomienok z diskusie členovia komisie odporúčajú vyhodnocovať PHSR KSK 

pravidelne aţ koncom roka, pričom osobitne vyhodnocovať oblasti v pôsobnosti KSK 

a osobitne mimo pôsobnosti kraja (v samostatných kapitolách).    

Uznesenie č. 9/2018: 

Komisia odporúča zastupiteľstvu predloţený materiál dopracovať s aktuálnymi údajmi za rok 

2017 a predloţiť na poslednom rokovaní Zastupiteľstva KSK v tomto roku.    

Hlasovanie č. 3: 

Prítomní: 18 

Za: 18                   

Proti: 0 

Zdrţal sa: 0 

 

K bodu č. 4  

Návrh na spolufinancovanie projektu „MOBI – Moderná prihraničná infraštruktúra – 

úspešný karpatský región”  

Vyjadrenie: 

Ing. Peter Ťapák vysvetlil materiál Návrh na spolufinancovanie projektu „MOBI – Moderná 

prihraničná infraštruktúra – úspešný karpatský región.  

Diskusia: 

K materiálu neboli navrhnuté zmeny, ani doplnenia. 

Uznesenie č. 10/2018: 

Komisia odporúča zastupiteľstvu predloţený materiál prerokovať a schváliť v zmysle návrhu 

uznesenia.    

Hlasovanie č. 4: 

Prítomní: 18 

Za: 18                   

Proti: 0 

Zdrţal sa: 0 

 

K bodu č. 5  

Rámcová obsahová náplň zasadnutí Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja na 

II. polrok 2018 

Vyjadrenie: 

Predseda komisie informoval o Rámcovej obsahovej náplni zasadnutí Zastupiteľstva 

Košického samosprávneho kraja v II. polroku 2018. Prečítal zoznam materiálov, ktorých 

spracovateľom bude odbor regionálneho rozvoja, územného plánovania a ţivotného 

prostredia.  

Diskusia: 

K materiálu neboli navrhnuté zmeny, ani doplnenia. 

Uznesenie č. 11/2018: 

Komisia odporúča zastupiteľstvu predloţený materiál prerokovať a schváliť.    



4 

 

Hlasovanie č. 5: 

Prítomní: 18 

Za: 18                   

Proti: 0 

Zdrţal sa: 0 

 

K bodu č. 6   

Plán úloh Komisie územného plánovania a životného prostredia Zastupiteľstva 

Košického samosprávneho kraja na II. polrok 2018 

Vyjadrenie: 

Predseda komisie oboznámil poslancov komisie s návrhom plánu úloh Komisie ÚP a ŢP 

a predloţil ho v zmysle § 1 ods. 7 Rokovacieho poriadku komisií Zastupiteľstva KSK na 

schválenie.  

Diskusia: 

Ing. Štefan Staško odporučil zaradiť do plánu úloh komisie informáciu o aktuálnom stave 

lokality UNESCO Vihorlat a pozvať na rokovanie komisie riaditeľa Správy CHKO Vihorlat. 

Uznesenie č. 12/2018: 

Komisia schválila Plán úloh komisie ÚPaŢP Zastupiteľstva KSK na II. polrok 2018 

a odporúča zastupiteľstvu predloţený materiál prerokovať a schváliť.  

Hlasovanie č. 6: 

Prítomní: 18 

Za: 18                   

Proti: 0 

Zdrţal sa: 0 

 

K bodu č. 7   

Schválenie spolufinancovania projektu Nízkouhlíková stratégia organizácií 

v zriaďovateľskej pôsobnosti Košického samosprávneho kraja 

Vyjadrenie: 

Ing. Peter Ťapák informoval o projekte Nízkouhlíková stratégia organizácií v zriaďovateľskej 

pôsobnosti Košického samosprávneho kraja a návrhu jeho spolufinancovania.  

V priebehu rokovania komisie odišli jej piati členovia (ospravedlnili sa).  

Diskusia: 

K materiálu neboli navrhnuté zmeny, ani doplnenia. 

Uznesenie č. 13/2018: 

Komisia odporúča zastupiteľstvu predloţený materiál prerokovať a schváliť v zmysle návrhu 

uznesenia.    

Hlasovanie č. 7: 

Prítomní: 13 

Za: 13                   

Proti: 0 

Zdrţal sa: 0 

 

K bodu č. 8   

Informácia o aktuálnych problémoch v oblasti životného prostredia 

Vyjadrenie: 

Ing. Oliver Kovács, vedúci referátu ÚPaŢP, informoval o aktuálnych problémoch v oblasti 

ţivotného prostredia. Zameral sa na dva materiály:  
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Aktuálny stav budovania verejných vodovodov a verejných kanalizácií pre Košický kraj a 

napojenie obyvateľov kraja na siete a pripravovaný Program odpadového hospodárstva 

Košického kraja na  roky 2016 – 2020. 

Pripomenul, ţe KSK nemá vo vodnom a odpadovom hospodárstve rozhodovacie 

kompetencie. Prezentáciu v powerpointe o uvedených materiáloch spracoval na základe 

najnovších dostupných informácií.   

 

Diskusia: 

K téme o verejných vodovodoch a verejnej kanalizácii diskutovali:  

JUDr. Mgr. Ladislav Rovinský, PhDr. Peter Derevjanik, PhD., Ing. Michal Kravčík, CSc., 

RNDr. Martin Smrčo.  

Predmetom diskusie bolo: zdôraznenie významu zabezpečenia kvality podzemných vôd, 

vyuţívanie lokálnych zdrojov pitnej vody jednotlivými obcami, predchádzanie znečisťovaniu 

zdrojov pitnej vody a ich okolia, budovanie a prevádzkovanie domových biologických 

čistiarní odpadových vôd, eliminácia rizík sucha zadrţiavaním vody vo voľnej krajine. Bolo 

spomenuté aj vysýchanie lokálnych vodných zdrojov (studní) v roku 2015 v niektorých 

obciach Košického kraja. Problémy súvisiace so zmenou klímy je potrebné riešiť komplexne, 

hlavne deficit vody revitalizáciou krajiny a tieţ riešiť problematiku melioračných kanálov na 

Východoslovenskej níţine, ktoré sú dlhodobo nefunkčné.          

K téme Programu odpadového hospodárstva Košického kraja diskutovali: 

JUDr. Mgr. Ladislav Rovinský, RNDr. Martin Smrčo, Ing. Štefan Staško, Juraj Nagy, Ing. 

Michal Kravčík, CSc., Ing. Milan Michalič, Mgr. Vladimír Nagy, MUDr. Iveta Fulková, 

PaedDr. Jana Skokanová.   

Predmetom diskusie bolo: moţné riešenie problémov so zhodnocovaním separovaného 

odpadu, problematické vyuţitie vyseparovaných zloţiek odpadu ako „výrobkov“, obmedzenia 

moţností ich ďalšieho vyuţitia. Rozoberali sa problémy s materiálovým zhodnotením 

stavebných odpadov, recykláciou starých vozidiel, obalovými materiálmi rôzneho druhu. Bol 

diskutovaný aj problém monopolu spaľovne v Košiciach a nimi určovaných cien za 

komunálny odpad pre obyvateľov mesta a celej zbernej oblasti,  limity separovania, problémy 

s finančnou motiváciou pri prednostnom vyuţívaní zhodnoteného odpadu.    

 

Ing. Oliver Kovács sa aktívne zapájal do disktusie, odpovedal na otázky a vysvetľoval 

podrobnosti a moţnosti zasahovať do procesov v rámci kompetencií Košického 

samosprávneho kraja. 

 

K bodu č. 9   

Rôzne 

Kontrola plnenia uznesení 

Komisiou prijaté uznesenia z predchádzajúceho rokovania komisie boli splnené.  

Integrovaná ochrana vodných zdrojov pre ozdravenie klímy, ochrana potravinovej 

a environmentálnej bezpečnosti na území Košického samosprávneho kraja 

Ing. Michal Kravčík, CSc., autor materiálu, prezentoval svoj návrh Integrovanej ochrany 

vodných zdrojov pre ozdravenie klímy, ochrana potravinovej a environmentálnej bezpečnosti 

na území Košického samosprávneho kraja, ktorý v predstihu zaslal všetkým členom komisie 

mailom. Zároveň poskytol členom komisie vytlačené doplňujúce materiály. Zdôvodnil, prečo 

je potrebné pre KSK mať spracovanú stratégiu integrovanej ochrany vodných 

zdrojov, poukázal na praktické skúsenosti s Vládnym programom revitalizácie krajiny 

v rokoch 2010 – 2012 a pripomenul pozitívny efekt programu aj v zvýšení zamestnanosti 

realizáciou vodozádrţných opatrení.  
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Diskusia: 

JUDr. Mgr. Ladislav Rovinský upozornil, ţe kraj môţe realizovať opatrenia len na svojich 

nehnuteľnostiach. Ing. Michal Kravčík, CSc. vysvetlil, ţe predmetom stretégie bude aj 

zachytávanie daţďovej vody v objektoch, ktoré sú v pôsobnosti KSK a ďalším pozitívnym 

efektom je vytváranie partnerstiev.       

Uznesenie č. 14/2018: 

Komisia odporúča predsedovi KSK, aby bola stratégia Integrovaná ochrana vodných zdrojov 

pre ozdravenie klímy, ochrana potravinovej a environmentálnej bezpečnosti na území 

Košického samosprávneho kraja spracovaná v spolupráci s Agentúrou na podporu 

regionálneho rozvoja Košice, n.o. a Oddelením riadenia projektov KSK.    

Hlasovanie č. 7: 

Prítomní: 13 

Za: 13                   

Proti: 0 

Zdrţal sa: 0 

 

Informácia o strategickom parku Haniska 

Ing. arch. Anna Mareková, referentka územného plánovania, informovala o pripravovanom 

strategickom parku Haniska. Prezentovala polohu parku na podklade ortofotomapy 

a katastrálnych máp predmetných území Haniska, Valaliky, Čaňa, Geča a Sokoľany. 

Zamerala sa na širšie dopravné a infraštrukturálne vzťahy aj v súvislosti s polohou 

plánovaného Globálneho logistického industriálneho parku Košice (GLIP). Na záver 

zrekapitulovala investičné zámery v predmetnom území v predchádzajúcich rokoch 

a vysvetlila moţný synergický efekt realizáciou strategického parku. 

Diskusia: 

JUDr. Mgr. Ladislav Rovinský sa zaujímal o moţné negatíva strategického parku 

z krátkodobého aj dlhodobého hľadiska. Ing. arch. Anna Mareková pripomenula dôleţitosť 

dopravnej infraštruktúry a Ing. Oliver Kovács vysvetlil postup z hľadiska posudzovania 

vplyvov na ţivotné prostredie (najprv vypracovanie zámeru na posúdenie plochy a riešenia 

technickej infraštruktúry, vrátane vodného hospodárstva a následne sa posudzuje činnosť 

podľa zákona č. 24/2006 Z. z. o posudzovaní vplyvov na ţivotné prostredie a o zmene 

a doplnení niektorých zákonov). Na príklade posúdenia činnosti v Cesticiach zdôraznil 

nevyhnutnosť dôsledného riešenia zásobovania vodou a odkanalizovania územia. Ing. Michal 

Kravčík, CSc. pripomenul nutnosť účinnými opatreniami predchádzať vysušovaniu krajiny.                 

 

K bodu č. 10   

Záver 

Členovia komisie sa dohodli na termíne ďalšieho rokovania, ktoré je plánované  

dňa 01. 08. 2018 (streda) o 13:30 hod. v miestnosti č. 242. 

Predseda komisie na záver všetkým poďakoval za účasť a ukončil rokovanie. 

 

 

 

...................................................... 

Ing. arch. Anna Soročinová 

  tajomníčka komisie 

...................................................... 

JUDr. Mgr. Ladislav Rovinský 

predseda komisie 
 

 

 

 


